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 انتظار اجرای تعهدات هسته ای 
تحت برجام را نداشته باشید

نماینده دائم ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در پاس��خ به درخواست ها برای توقف اقدامات جبرانی 
هسته ای، گفت: از ایران انتظار نداشته باشید در حالی 
که تحت تحریم های یکجانبه و ظالمانه است، همچنان 
تعهدات هسته ای خود را ذیل برجام اجرا کند. به گزارش 
فارس، کاظم غریب آبادی، سفیر و نماینده دائم جمهوری 
اس��لامی ایران نزد س��ازمان های بین المللی در وین و 
همچنین آژانس بین المللی انرژی اتمی، روز گذش��ته 
مواضع جمهوری اسلامی ایران درباره گزارش مدیرکل 
آژانس درباره راستی آزمایی اجرای برجام را تشریح کرد. 
نماینده ایران بیان کرد: از آنجا که بخش لغو تحریم و 
تأثیرات آن در برجام، مبنای اساسی رضایت ایران به این 
توافق به طور کامل را تشکیل می دهد، نقض های ایالات 
متحده آمریکا باعث شد این قسمت از توافق بی اثر و عاری 
از فایده شود. وی همچنین گفت: در پاسخ به هیأت هایی 
که از ایران خواس��تند اقدامات جبرانی هسته ای خود را 
متوقف کند، مایلم تصریح کنم از ایران انتظار نداش��ته 
باشید در حالی که تحت تحریم های یکجانبه و ظالمانه 
است، همچنان تعهدات هس��ته ای خود را تحت برجام 

نیز اجرا کند. 
غریب آبادی در پای��ان تصریح کرد: اقدامات ما کاملا 
منطبق با مفاد برجام و حقوق ما بوده و واکنشی است به 
نقض تعهدات آمریکا، اتحادیه اروپایی و ۳ کشور اروپایی.

 همه شرایط برای برگزاری 
بدون نقص انتخابات مهیاست

وزیر کش��ور گفت: تعداد شعب و ساعات اخذ رأی در 
انتخابات پیش رو افزایش خواهد یافت و همه تدابیر برای 
برگزاری انتخابات در شرایط کرونا اندیشیده شده است. 
رحمانی فضلی در حاشیه جلسه ستاد انتخابات کشور که 
پیش از ظهر دیروز برگزار شد، طی سخنانی اظهار داشت: 
امروز )دیروز چهارشنبه( جلسه مشترک هیات مرکزی 
اجرایی را با س��تاد انتخابات کش��ور داشتیم و نظرات و 

پیشنهادهای اعضا شنیده شد. 
وی افزود: اعلام ش��د طبق پیش بینی ها و رصدی که 
از شرایط داریم، با هیچ مشکل خاصی در موضوع امنیتی 
مواجه نخواهیم بود و آمادگی لازم را برای مسائل مستحدثه 
داریم. وزیر کشور همچنین به مسأله کرونا که در این جلسه 
مطرح شده بود، پرداخت و گفت: در این زمینه نیز سؤالاتی 
وجود داشت و اعضای جلسه تأکید داشتند و توضیحات 
ارائه ش��د که تعداد شعب را افزایش داده اند، ساعات اخذ 
رأی بیشتر شده است و همچنین تلاش شده است شرایط 
مطلوب بهداشتی را در شعبه ها داشته باشیم و    مقرر شده 
است عوامل اجرایی هم تست pcr داده باشند تا مطمئن 
باشیم این افراد نیز سالم هستند. برنامه ریزی شده است 
فاصله ها برای رأی دهندگان هم رعایت شود و امیدواریم 
با این تمهیدات، انتخاباتی با حداکثر رعایت پروتکل های 

بهداشتی داشته باشیم. 
رحمانی فضل��ی در پای��ان گفت: برخ��ی اعضا درباره 
مناظره ها و برنامه های تبلیغاتی کاندیداها نیز پیشنهاداتی 
داشتند که ما فردا )امروز( جلسه کمیسیون تبلیغات را 
برگ��زار خواهیم کرد. ظرفیت ها و امکانات برای برگزاری 
انتخابات خوب مهیاس��ت تا شاهد حضور پرشور مردم و 

شرایط امن، سالم و قانونی برای انتخابات باشیم. 

 تأیید 9۵ درصد 
داوطلبان انتخابات شوراها

رئیس هیات مرکزی نظارت بر انتخابات شوراها آخرین 
وضعیت تایید صلاحیت نامزدهای این انتخابات را تشریح 
کرد. به گزارش تسنیم، سیدحمیدرضا کاظمی، رئیس 
هیات مرکزی نظارت بر انتخابات ش��وراها در نشس��ت 
خبری خود که روز گذشته برگزار شد، با اشاره به آخرین 
روند بررسی صلاحیت داوطلبان شوراهای کشور، اظهار 
داش��ت: حجم زیادی از داوطلبان در سطح کشور برای 
حضور در شوراهای اسلامی شهر و روستا ثبت نام کرده 
بودند. حدود ۳00 هزار نفر در روستاها ثبت نام کردند و 
بررسی صلاحیت داوطلبان در زمان محدود کار سختی 
بود اما خوش��بختانه توانس��تیم در زمان مقرر بررسی 
صلاحیت ها را به نتیجه رس��انده و لیس��ت نهایی را به 
وزارت کشور اعلام کنیم. وی ادامه داد: به طور کلی در 
بین کل داوطلبان شوراهای شهر و روستا صلاحیت 95 
درصد مورد تایید قرار گرفت و تنها 5 درصد داوطلبان 

رد صلاحیت شدند. 
امروز نیز در آخرین مرحله ای قرار داریم که اگر کسی 
مدارک مستدل و قابل استنادی به ما واصل کند با توجه 
به اختیاری که قانون به هیات مرکزی داده است صلاحیت 

وی را تایید کند. 

بررسی مجدد برخی پرونده های 
نامزدهای انتخابات شورا ها

عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: تعدادی 
از پرونده های کاندیدا های انتخابات شورا ها با نظر مشترک 
رئیس هیات نظارت استان و هیات مرکزی نظارت مورد 
بررسی قرار می گیرد و نتایج قطعی و نهایی اعلام می شود. 
به گزارش خبرگزاری صداوسیما به نقل از خانه ملت، 
علیرضا سلیمی با اشاره به نشست غیرعلنی دیروز مجلس 
افزود: این نشست درباره روند رسیدگی به بررسی صلاحیت 

کاندیدا های انتخابات شورا های شهر و روستا بود. 
وی اظهار داشت: قانون در حوزه رسیدگی به صلاحیت 
کاندیدا های شورا ها نیاز به بازنگری دارد، آقای قالیباف در 
جمع بندی به این نکته اشاره کرد که باید قانون انتخابات 

شورا ها به سرعت بازنگری شود. 
س��لیمی گفت: قانون برای انتخابات شورا های شهر و 
روستا دبیرخانه دائمی در استان ها پیش بینی کرده است، 
در دوره انتخابات حجم بالایی از پرونده کاندیدا ها به این 
دبیرخانه می رس��د و فشار کار افزایش می یابد، از این رو 

باید در این بخش تجدیدنظر شود. 
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
بنا شد تعدادی از پرونده ها با نظر مشترک رئیس هیات 
نظارت استان و هیات مرکزی نظارت مورد گفت وگو قرار 

گیرد و نتایج قطعی و نهایی اعلام شود. 

اخبار

گروه سیاس�ی: حجت الاس��لام س��ید ابراهیم رئیسی ظهر 
روز گذش��ته در مسجد دانشگاه تهران میهمان دانشجویان 
و نمایندگان تش��کل های دانش��جویی بود تا به س��والات 
متنوع و متعدد آنها در قامت کاندیدای س��یزدهمین دوره 
انتخابات ریاس��ت جمهوری پاسخ دهد. کاندیدای انتخابات 
ریاس��ت جمهوری در واکنش به اظهارات دانش��جویی که 
مدعی بود قوه  قضائیه در برخورد با مفاسد خط قرمز دارد و 
شفاف عمل نکرده است، اظهار داشت: داوری کاری سخت 
و ضابطه مند است و باید برای حکم کردن آگاهی داشت، ما 
در عمل نشان دادیم در دوره تحول در برخورد با پرونده های 

فساد هیچ خط قرمزی نداریم. 
رئیسی در پاس��خ به سوال دانشجویی درباره دیدگاهش 
نسبت به فضای مجازی اظهار داشت: فضای مجازی بهترین 
ظرفیت برای نظارت ملت بر دولت است. وی ادامه داد: اینترنت 
و فضای مجازی از مهم ترین س��اخته های بش��ر است که با 
س��رعتی بیش از دیگر اختراعات و ابداعات لایه های زندگی 
مردم را تحت تاثیر قرار داده اس��ت. نامزد سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری با اشاره به گسترش ارتباطات در 
جهان امروز گفت: زیرساخت های فضای مجازی باید متناسب 
با گستره آن توسعه یابد و در صورت اعتماد مردم این کار در 

دولت آینده پیگیری خواهد شد. 
نامزد انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم در واکنش به ابراز 
نگرانی دانشجویی درباره ترکیب اعضای ستادهای انتخاباتی 
وی، اظهار داشت: من از روز اول گفته ام که به صورت مستقل 
وارد صحنه انتخابات شده ام و به دلیل نداشتن منبع مالی ستاد 
انتخاباتی به معنای مرسوم آن ندارم و تاکید کردم هر خانه یک 
ستاد است. رئیسی افزود: گروه های مختلفی در این مدت از 
من حمایت کردند، همان طور که بسیاری از آحاد ملت نسبت 

به من ابراز لطف و محبت داشتند و ما برای هماهنگ شدن 
فعالیت ستادهای مردمی یک شورای هماهنگی تشکیل دادیم 
که مسؤول آن با نظر خود اعضا تعیین شد. وی ادامه داد: در 
چند روز اخیر برای جلوگیری از اسراف، تاکید کردم از چاپ 
پوستر و بنر برای من خودداری شود و هرچه می توانند هزینه 
تبلیغات را کم کنند و پول آن را صرف رسیدگی به نیازمندان 
و تشویق مردم به افزایش مشارکت در انتخابات کنند. نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری در پاسخ به سوال دانشجوی مذکور 
درباره نحوه انتخاب همکارانش در دولت آینده تصریح کرد: 

ستادهای انتخاباتی لزوما آیینه و نماد دولت آینده نیستند و 
فضای ستادها در واقع فضای دولت من نیست. رئیسی افزود: 
ما برای انتخاب همکاران دولت شاخص هایی مانند انقلابی 
بودن، کارآمد بودن و متخصص بودن را ملاک قرار می دهیم 
و این شاخصه ها را به طور شفاف به مردم اعلام می کنیم تا 

همکاران دولت براساس شایسته سالاری انتخاب شوند. 
»حوادث آب��ان 98 و معرفی و برخورد با عاملان آن« از 
پرشمارترین سوالاتی بود که دانشجویان از رئیس قوه  قضائیه 
پرس��یدند و حجت الاسلام رئیسی پاسخ داد: اصلاح قیمت 

انرژی و افزایش قیمت بنزین از قوانین مصوب مجلس بود که 
باید در یک شیب ملایم اجرایی می شد اما دولت 5 سال به 
این قانون عمل نکرد. وی افزود: موقعی که این طرح به جلسه 
شورای هماهنگی سران قوا آمد ۳ بار اعتراض و سوال کردم 
چرا در این جلسه مطرح شده که آنها گفتند این موضوع در 
دولت تصویب شده و اینجا فقط برای اطلاع و هماهنگی مطرح 
می شود. رئیسی ادامه داد: آنجا این بحث پیش آمد که قانون 
می گوید درآمد حاصل از افزایش قیمت بنزین باید صرف تولید 
شود اما دولت می خواهد آن را به صورت مستقیم به مردم 
بدهد که فقط همین مساله در جلسه سران قوا تصویب شد 
که مورد تایید مقام معظم رهبری هم قرار گرفت. رئیسی با 
بیان اینکه دولت با عملکرد نامناسب در اجرای این طرح به 
جامعه ش��وک وارد کرد، اظهار داشت: من 4-۳ روز قبل از 
اجرای طرح توسط دولت، از موضوع مطلع شدم و در نامه ای 
رسمی هشدار دادم که کشور زمینه اجرای این طرح بدون 
اقناع مردم را ندارد و زمان اجرای آن را مناس��ب نمی دانم. 
وی با اشاره به اینکه دانشجویان به دلیل شور جوانی و از سر 
دغدغه مندی با حرارت سخن می گویند و نظرات شان را تند 
بیان می کنند، بر این نکته تاکید کرد که مس��ؤولان باید با 
سعه صدر با دانشجویان برخورد کنند و آستانه تحمل خود 
را بالا ببرند. رئیسی با بیان اینکه مدیر کم تحمل نمی تواند 
مدیر موفقی باشد، گفت: من می دانم که دانشجویان از سر 
دلسوزی حرف می زنند و همواره خود را در معرض نقد آنها 
و نخبگان قرار داده ام. وی ادامه داد: سال 96 هم در جریان 
تبلیغات انتخاب��ات و مناظرات انتخاباتی اتهامات زیادی به 
من و خانواده ام زدند اما به  رغم افتراها و توهین ها یک مورد 
شکایت نکردم، در حالی که رقیب من با وجود شعار آزادی 

از 198 نفر به دادگستری شکایت کرد.

حجت الاسلام رئیسی در جمع فعالان دانشگاهی و دانشجویان دانشگاه تهران:

درباره آبان 98 به دولت هشدار داده بودم

گروه سیاس�ی: رئیس مجلس شورای اس��لامی گفت: گاه با 
ی��ک اظهارنظر تلخ، گاه��ی با یک موضع نابجا و گاهی با یک 
حاشیه س��ازی بی فایده کام این مردم را تلخ نکنیم. محمدباقر 
قالیباف در نشست علنی روز گذشته مجلس شورای اسلامی 
با ابراز اینکه »ما از امام یاد گرفته ایم »جمهوری اس��لامی« نه 
یک کلمه بیشتر و نه یک کلمه کمتر«، اضافه کرد: از دید ما 
جمهوریت و اسلامیت، ۲ چیز جدا از هم نیستند که به هم الصاق 
شده باشند، این یک حقیقت واحد است؛ جمهوریتش از دین 
گرفته شده و اسلامیتش مردمی است. رئیس مجلس با تأکید 
بر اینکه »با پیروی از همان منطق خداباوری و مردم باوری که 
امام عزیزمان آن را در کش��ورمان نهادینه کردند، اعتقاد داریم 
که با کاری مردمی و انقلابی می توان موتورهای حرکت قوی و 
سریع ملت ایران را فعال تر کرد«، افزود: با آغاز گام دوم انقلاب 
اسلامی به نسل جوان امیدوارتریم. رمز ماندگاری و کلید پیروزی 
را هم در همین جمهوری اسلامی می دانیم، جایی که خداباوری 
و مردم  باوری به هم آمیخته شده است؛ این فرمول هیچ بن بستی 

ندارد. نماینده تهران در مجلس اضافه کرد: اگر هم در زمینه ای به 
مشکل برخورده ایم یا فرمول »خداباوری و مردم  باوری« را درست 
نخوانده ایم یا آن را درست به  کار نبسته ایم و یا کار جهادی را 
پشتوانه آن نکرده ایم، دفاع عالمانه از جمهوری اسلامی و تدبیر 
مسؤولانه برای پیشبرد امور مردم گره گشای ما است. ما این را 
از ام��ام آموختیم و در گذر زمان آنقدر تجربه کرده ایم که باور 
ما و زندگی ما شده است. وی با یادآوری اینکه »مردم ما طعم 
شیرین انتخابات واقعی را با انقلاب و امام چشیدند«، ادامه داد: 
معنا ندارد با ژست مردم سالاری آنها را از انقلاب و رهبری دور 
کنیم، منافقانه است که به نام مردم باوری در برابر ضوابط دینی 
بایستیم. رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه »با توجه 
به مطالب گفته شده، امروز ما در این مسیر ۲ کار مهم داریم و 
۲ مسؤولیت سنگین را روی شانه های خود احساس می کنیم«، 
توضیح داد: نخست آنکه مردمی را که پای کار انقلاب و نظام 
ایستاده اند دریابیم، آنها زیر فشار هستند و هزینه می دهند، آنها 
را بفهمیم و با آنها مواسات کنیم، رنج آنها را کاهش دهیم و کنار 

آنها باشیم. قالیباف با تذکر اینکه »گاهی با یک اظهارنظر تلخ، 
گاهی با یک موضع نابجا و گاهی با یک حاشیه سازی بی فایده 
کام این مردم را تلخ نکنیم، کنار مردم بودن، همدل و همزبان 
بودن با مردم افتخار و آبروی ما است«، اضافه کرد: راه را برای 

ورود آنها به میدان کار فراهم کنیم. 
نباید در برابر زخم زبان ها کم بیاوریم ■

قالیباف همچنین روز گذشته در یادواره چهارمین سالگرد 
ش��هادت شهید مدافع امنیت مجلس شورای اسلامی، شهید 
تیموری و ش��هدای مدافع حرم یگان حفاظت س��پاه انصار، با 
انتقاد از بی مهری ها نس��بت به شهید سلیمانی، گفت: ویژگی 
شهید سلیمانی این بود که جز به باورها و اعتقاداتش به چیزی 
توجه نمی کرد. در حقیقت برای او رضای خالق جز در رضای 
خلق و ولی نبود و همین مردم باوری و خداباوری برای او افتخار 
آفرید، چرا که شهید سلیمانی به صورت سیستمی حامی دیگری 
در میدان مبارزه نداشت. وی در بخش دیگری از صحبت های 
خود به نقل خاطره ای از سردار شهید سلیمانی پرداخت و اظهار 

داشت: شهید سلیمانی در اواخر عمر خود فشارهای زیادی را 
متحمل می ش��د و خاطرم هست روزی نقل می کرد به قدری 
فشارها روی من زیاد است که حاضرم به هر نحوی حتی با یک 
تصادف از دنیا بروم. قالیباف ادامه داد: روزی با ایش��ان در بلوار 
کشاورز قدم می زدم و شعار نه غزه و نه لبنان را می شنیدیم اما 
بعدها دیدم در روز تشییع ایشان چه عزتی خدا برایش حاصل 
کرد و این نتیجه کار کسی بود که برای خدا فشارها را تحمل 
کرد. وی با تأکید بر اینکه سپاه هرگز یک شغل نبوده و نیست، 
گف��ت: ام��ان از روزی که ما در برابر زخم زبان ها کم بیاوریم و 
وادادگی پیدا کنیم. باید بدانیم هر کس در راه خدمت به خدا 
و خلق خدا خالصانه کار کند وعده الهی پیروزی و موفقیت و 
نصرت است و این ما هستیم که باید در این مسیر پیش برویم 
و تلاش کنیم و ریا نکنیم و در مسیر کسب حرام و خلاف گام 
برنداریم و حرکت جهادی را نصب العین خود قرار دهیم؛ در این 
صورت است که به آرامش خواهیم رسید؛ این فرهنگ، فرهنگ 

شهدا است و اساس انقلاب اسلامی بر این استوار است.

قالیباف با تأکید بر لزوم تقویت همدلی و همزبانی با مردم:

با حاشیه سازی نباید کام مردم را تلخ کرد

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری روز 
گذشته در دیدار نمایندگان تعاونی ها درباره نقش تعاونی ها 
در کشور، گفت: ما با تعاونی ها و اتحادیه های فراوانی جلسات 
متعددی را گذاش��تیم و طی صحبت با آنها به 16 مساله 
مشترک رسیدیم. ما روی این 16 مانع کار کردیم، چرا که 
بسترهای بسیار جدی هستند و اگر شما می خواهید جهش 

ایجاد شود باید این موانع برداشته شود. 
سعید جلیلی ضمن تاکید بر اینکه شاید در ایام انتخابات 
بگویند به مصلحت نیست که این حرف ها  زده شود اما به 
عقیده من باید صادقانه در همین ایام این را گفت، تاکید 
کرد: اگر می خواهیم کشور جهش پیدا کند هم دولت، هم 
تعاونی ها و هم اتحادیه ها و بخش خصوصی باید با یکدیگر 

موانع و آسیب ها را برطرف کنند. 
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری تصریح 
کرد: گاهی شما از یک تعاونی و اتحادیه سراغ دستگاهی 

می روید و حس می کنید که باید هفت  خان رستم را طی 
کنید اما این قضیه باید بر عکس باشد و شما اطمینان داشته 
باشید که دستگاه دولتی سمت شما می آید و پشتیبانی از 
سوی دولت را باید داشته باشید. دستگاه دولتی باید به شما 

بگوید این تسهیلات و امکانات را داشته باشید. 
جلیل��ی در ادامه س��خنان خود در جم��ع نمایندگان 
تعاونی ها، گفت: منظور از دولت الکترونیک این نیست که 
فقط داده هایش الکترونیک و دیجیتالی شده باشد، بلکه باید 
فوق هوشمند عمل کند و به تک تک تعاونی ها و اتحادیه ها 
رجوع کند و به آنها بگوید شما می توانید فلان تسهیلات و 
امکانات را داشته باشید. اینکه عرض کردم برای ایجاد جهش 
در کشور باید متقابل عمل کرد یعنی اگر می گویید سهم 
تعاونی حداقل باید ۲5 درصد باشد، باید به همین میزان ۲5 
درصدی سهم شان، سهم امکانات شان نیز افزایش پیدا کند. 
وی اذعان داش��ت: وقتی گفته می ش��ود روزی ۲ هزار 

میلیارد تومان خلق پول می ش��ود، خ��ب! این خلق پول 
کجا می رود و در کدام بس��تر جا پیدا می کند؟ ما به اکثر 
تولیدی ها سر زدیم و مشاهده کردیم که بیشتر مشکل شان 
تامین مالی است. خب! سوال این است که وقتی روزی ۲ 
هزار میلیارد تومان خلق پول می شود، پس چرا اینها هنوز 

مشکل تامین مالی دارند؟ 
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ضمن 
تاکید بر اینکه دولت و مردم در بخش های مختلف باید ۲ 
بال حرکت برای جهش باشند، گفت: البته سوءاستفاده های 
زیادی از تعاونی های اعتباری شده است که باید جلوی آنها 
گرفته ش��ود، البته ممکن است گفتن آنها باعث ناراحتی 
عده ای ش��ود اما ما چاره ای نداری��م؛ در بخش تعاونی ها، 
اتحادیه ها و بخش خصوصی باید سازوکاری باشد که اهداف 
ما محقق شود. ما در بازدید از تعاونی ها، بخش های خصوصی 
و... این را فهمیدیم که بعضی مواقع مشکل آنها از ضعف 

مدیریتی شان است نه موانع. 
جلیلی ادامه داد: عده ای می گویند ما با عراق مش��کل 
داریم، چون الان 9 میلیارد برق صادر کردیم اما پولش را 
نتوانسته ایم بگیریم اما من می گویم چطور بخش خصوصی 
ما وقتی روابط با عراق دارد سالانه 1۲ میلیارد صادر می کند 
و پولش را هم می گیرد؟ چون انگیزه لازم را دارد و راه چاره 

را بلد است. 

دولت و بخش خصوصی ۲ بال جهش اقتصاد کشور هستند

کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری با بیان 
اینکه در سیاست خارجی دولت خود توجه به 

همسایگان اولویت دارد، گفت تنش زدایی در روابط 
ایران و عربستان را مدنظر قرار می دهد. علیرضا زاکانی در نشست خبری با 
رس��انه های خارجی با تاکید بر نگاه به ش��رق در سیاست خارجی گفت: در 
سیاس��ت خارجی دولت اقدام و اصلاح، توجه به همسایگان اولویت جدی و 
قطعی است، در روابط با همسایگان به دنبال کاهش تنش و افزایش مشارکت 

برای ایجاد امنیت در منطقه و روابط درون زا و تعاملات اقتصادی هستیم. 
وی با اشاره به نوع تعامل دولت اقدام و اصلاح با غرب اظهار کرد: در رابطه 
با غرب و شرق رویکرد نوینی را در نظر داریم که توجه به قدرت های نوظهور 
شرق و انعقاد پیمان های درازمدت با چین و روسیه به عنوان یک اصل اساسی 
مدنظر است. وی درباره مذاکره با کشورهای غربی در قالب برجام افزود: بنده 
اص��ل مذاک��ره  را نفی نکردم و با هر چه که به منافع ملی اضافه کند، موافق 
هستم. ما درباره برجام یک سلسله خواسته ها و مطالباتی داریم، البته با ماهیت 
برجام کار نداریم، ما به عنوان مسلمان به تعهدات خود پایبند بودیم اما اروپا 
و آمریکا به تعهدات خود پایبند نبودند، لذا مذاکره برای استیفای حقوق خود 
ضروری است. زاکانی درباره روابط ایران و عربستان در دولت اقدام و اصلاح 
خاطرنشان کرد: موضعی جدی در جهت تعامل با عربستان وجود دارد. عربستان 
در منطقه خطاهایی داشته که یکی از آنها جنگ با یمن است، البته عربستان 
در حال حاضر بسیار پشیمان است. در مجموع در چارچوب کاهش تنش و 

رفع سیاست های غلط با عربستان تعامل می کنیم. 

توجه به همسایگان 
اولویت قطعی است

نامزد انتخابات ریاس��ت جمهوری با بیان 
اینکه روش کش��ور داری ما غلط است، گفت: 

100 س��ال اس��ت روی ریل��ی در ح��ال حرکت 
هستیم که ما را از اهداف ایران مقتدر و متعالی دور می کند. سیدامیرحسین 
قاضی زاده هاشمی پس از پایان دومین مناظره انتخاباتی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: من کلا مشکلات کشور را در سطح ریز موضوعات نمی دانم، معتقدم 
روش کشورداری ما غلط است؛ نه در این مقطع بلکه 100 سال است روی 
ریلی حرکت می کنیم که ما را از اهداف یک ایران مقتدر و متعالی دور می کند 

که این باید اصلاح شود. 
وی گفت: سوالات اما بسیار ریز است. شما مثلا می گویید آن زیربنای کل 
ایران، شکل اداره کشور، مدل حکمرانی، نظام دیوانی و دولت و تمرکزگرایی 

اشکال دارد اما سوال درباره یک موضوع بسیار ریز است. 
همچنین این نامزد انتخابات ریاس��ت جمهوری در صفحه شخصی خود 
در توئیتر پیرامون کوتاهی دولت در امر واکسیناسیون و اینکه شروع فرآیند 
واکسیناسیون می توانست زودتر رقم بخورد، نوشت: آمار فوتی های کرونا بسیار 
بالا و غیرقابل توجیه است؛ چندی قبل لاریجانی می گفت می توانستم 18 
میلیون دوز واکسن وارد کشور کنم اما دولت همکاری نکرد. یعنی ما این امکان 
را داشتیم که بسیاری از افراد واکسینه شده و 80 درصد فوتی ها کاهش پیدا 

کند اما این کار انجام نشد. 
قاضی زاده در توئیت دیگری نیز نوش��ت: هر جوان یک ستاد و پشتیبان 

دولت سلام است.

 قطار کشور داری ما  
وی ریل اشتباه است ر

نامزد انتخابات ریاست جمهوری دیروز 
چهارشنبه 19خرداد در گردهمایی اقوام ایرانی 

گفت: سال 1400 سال گشایش امور خواهد بود و 
غم و غصه ها کنار خواهد رفت و دوران جدیدی را برای شکوفایی ملت ایران 
در میدان اقتصاد و صنعت و کش��اورزی، فرهنگ و برادری و دوستی شروع 
خواهیم کرد. این آغازی برای وحدت و برادری و دوستی همه اقوام سربلند 
ایرانی است. محسن رضایی بیان کرد: من دولتم را با کمک همه اقوام ایرانی 
شکل خواهم داد. هیچ قوم و استانی در دولت من، بدون نماینده نخواهد بود. از 
برادران اهل سنت، اعراب، ترک ها، بلوچ ها، کردها و همه استان ها وزیر و معاون 
وزیر خواهیم داشت. رضایی گفت: دولت ما قطار انقلاب را بزرگ خواهد کرد 
و صندلی برای سوار شدن ایرانیان خارج از کشور هم در نظر خواهد گرفت. 
50 درصد جامعه ما را بانوان تشکیل می دهند و باید فعال شوند. جوانان ما 
الان بیکار و کارخانجات ایرانی تعطیل هستند. نامزد انتخابات ریاست جمهوری 
افزود: سالانه 50 میلیارد دلار از یارانه های پنهان از جیب این ملت به جیب 
مفت خورها می رود. کدام خانواده ایرانی می داند فردا قیمت مسکن و گوشت 

و حمل و نقل چقدر می شود؟ بورس چه می شود؟ 
 رضایی گفت: رابطه خوبی که بین من و مقام معظم رهبری وجود دارد، 
دست من را برای خدمت بازتر می کند که با رهنمودهای ایشان، سیاست های 
کلی ابلاغی ایشان را اجرا کنم و تحولی اساسی را از بالا تا پایین با دست شما 
پیاده کنم. س��ربازان ما در ساحل مدیترانه دارند از صلح و امنیت پاسداری 

می کنند و شایسته نیست خانواده های شان نگران وضع معیشت باشند. 

دولتم را با  همه 
اقوام شکل می دهم


